
Výbor mestskej časti č.1:        Horné a Dolné Krškany 

Predseda výboru:                     Ing. Miroslav Gut 
Sekretárka výboru:                         Mgr. Andrea Oravcová 
 

___________________________________________________________________________ 

 
 

Z á p i s n i c a 
 
z riadneho zasadnutia výboru mestskej časti č.1 Horné a Dolné Krškany zo dňa 26.05.2025 
s týmto programom: 
 

1. Otvorenie 
2. Došlá pošta na VMČ 
3. Požiadavky a pripomienky členov VMČ a rôzne   
4. Záver 

 
Rokovania výboru mestskej časti Krškany sa zúčastnili členovia výboru  podľa prezenčnej 
listiny. 

Prítomní na rokovaní: Ing. Miroslav Gut, Iveta Čurgaliová, Ing. Anton Jánošík, Ing. Juraj 
Jašík,  Ján Kecskés,  Adam Pintér,  Ing. Milan Tvrdoň,  Mgr Peter Varga 
Neprítomní (ospravedlnení):  Ing. Juraj Dunčič, Ing. Slavomíra Kamenická, Ing. Marek 
Pinter  
Prizvaní:  
- Vladyslava Balera – koordinátorka práce s mládežou z OŠMaŠ  
- Samuel Patúc a Michaela Šuchterová zástupcovia Nitrianskeho mládežníckeho 

parlamentu 
- Viliam Hercog a Adrian Benča zo spoločnosti   BH metal s.r.o 
- Ingrid Velčická – záujemkyňa o členstvo vo výbore mestskej časti   
 
Výbor mestskej časti nebol uznášaniaschopný. 

 
K bodu 1) Otvorenie a schválenie programu 
     Zasadnutie otvoril, prítomných privítal a viedol p. predseda VMČ č. 1, Ing. Miroslav Gut.  
Prítomní na zasadnutí VMČ. č. 1 navrhnutý program jednohlasne schválili. Výbor mestskej 
časti bol uznášania schopný.  
 

Na úvod zasadnutia sa predstavil Nitriansky mládežnícky parlament (NMP) so svojou 
činnosťou. Zástupcovia NMP predniesli zúčastneným postrehy a podnety od mladých ľudí 
z mestskej časti Dolné a Horné Krškany. Vladyslava Balera predstavila koncepciu rozvoja 
mládeže v meste Nitra, inovatívne formy získavania informácii  a vytvorenie fokusovej skupiny, 
ktorá ma za cieľ pracovať s mládežou v mestských častiach a reprezentovať potreby mladých 
a zároveň ich zapojiť do rozhodovania o veciach verejných. Zámerom projektu je prehĺbenie 
spolupráce medzi mladými a  poslancami mestského zastupiteľstva. Podporiť komunikáciu 
a reflektovanie na ich potreby. NMP sa zameriava na štyri témy, ktoré vychádzajú zo stratégie 
SR pre mládež do 2028 a to: Participácia, Udržateľná a zelená budúcnosť, Zamestnanosť 
a Digitálna transformácia. V mestskej časti  sa do prieskumu prihlásilo deväť detí,  všetky  
z minoritných žiakov, čiže účasť aj vzorka respondentov nebola zrejme dostatočná. Prvá téma 
prieskumu Participácia zisťovala, akým spôsobom sa mládež zapája do diania v MČ. Deti 
spomenuli, že sa zapájajú do zbierania odpadkov, fliaš z ulíc atď. Motiváciou je pre nich hlavne 
dobrý pocit z pomoci okoliu a mestskej časti.  Rady by spoločne skrášľovali priestor aj 
v spolupráci s poslancami a občanmi. Druhou témou bola Udržateľná a zelená budúcnosť. 
Znova bolo vyzdvihnuté spoločné upratovanie, zbieranie odpadkov. Deti by ocenili deň 
venovaný spoločnému čisteniu MČ, čo sa každoročne aj koná pri príležitosti Dňa Zeme. 
Zaujímavý podujatím pre mládež by bol  komunitný deň s cieľom predstavenia rôznych kuchýň, 
či rómskej, ukrajinskej, slovenskej. Deti by sa chceli zapojiť do sadenia stromčekov 
a zveľaďovania MČ. Treťou témou bola Zamestnanosť, mládež by sa chcela venovať 
povolaniam ako stavbár, zubár, spevák/čka, rady by pracovali ako súčasť firmy pod niekým 
a v kratšom pracovnom čase.  Mládež preferuje zostať pracovať v MČ. Účastníci prieskumu 
by si chceli zlepšiť svoje zručnosti  v počítačovej gramotnosti a v time managemente (správne 
rozdelenie a manažovanie svojho času). 
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Deti v rámci poslednej  témy, ktorou bola Digitálna transformácia, spomenuli, že vo voľnom 
čase najviac využívajú elektronické zariadenia ako televízia, mobily, tablety, počítače. Rady 
by si zlepšili svoje zručnosti v počítačovej gramotnosti, čo bolo už viackrát spomenuté. Chceli 
by sa o podujatiach v meste a v mestskej časti dozvedieť zo zdrojov ako rozhlas, sociálne siete 
a prostredníctvom webstránok.  
 Mládež by privítala ihriská, vyčistenie rieky, zmrzlináreň, do povedomia dostať ekológiu 
a informácie o rómskej komunite. Z našej Mestskej časti máme aj zástupkyňu v Žiackom 
parlamente pri MsÚ. 
Za problémy bolo definované: nedostatok zmysluplných odpovedí na otázky od deti, nevedeli 
reagovať, čo bolo veľmi alarmujúce a pôsobilo to zanedbaným dojmom. Na podnet pána 
predsedu by bolo vhodné prieskum zopakovať na mesačnej báze a prestriedať respondentov.  
 

Počas zasadnutia VMČ prišli prezentovať svoj podnikateľský zámer zástupcovia 
z firmy BH metal s.r.o, páni  Viliam Herceg a Adrián Benča 
Predstavitelia firmy vychádzajú z ÚP, podľa ktorého je možné bytový dom v areáli ich firmy 
v križovatke Stračia x Zahradná x Priemyselná postaviť. Zámerom je bytový dom s dočasným 
ubytovaním pre svojich zamestnancov a na prenájom. Bytový dom bude mať celkovú kapacitu 
cca 64 lôžok, z čoho 32 lôžok bude na prenájom. Stavba bude členená na prízemie 
a poschodie a súčasťou bytov bude kuchynka. Firma má preddohodnutú spoluprácu s firmou 
Enza, pre ktorú bude zabezpečovať ubytovanie ich zamestnancov. Od členov VMČ padla 
otázka ako bude zabezpečené napr. prevádzkovanie, alebo monitorovanie  vonkajšieho 
priestoru. Odpoveďou bolo pravdepodobné osadenie kamerového systému, prípadne 
výtržnosti bude upravovať aj prevádzkový poriadok bytového domu. Zatiaľ sa neráta 
s vrátnikom, ktorý bude dávať pozor na dodržiavanie poriadku v bytovom dome. Parkovanie 
ubytovaných  bude v areáli firmy.  
Podnikateľský návrh bol prerokovaný a VMČ žiada posúdiť aspekty krátkodobého ubytovania 
a ich vplyv na obyvateľov danej lokality a určiť prípadnú pridanú hodnotu pre mesto a mestskú 
časť. Areál sa nachádza na rozhraní VMČ č.1 a VMČ č.2. Žiadosť bude odstúpená na Útvar 
hlavného architekta.   
 

Informovanie o udalostiach od posledného VMČ 
Od posledného zasadnutie výboru mestskej časti sa uskutočnilo obľúbené podujatie Majáles, 
ktoré sa tento rok tešilo hojnej účasti. V priebehu mesiaca VMČ zorganizoval Deň matiek, na 
ktorom sa o dobrú zábavu postarala  skupina  Brilax.. Okrem toho predseda VMČ absolvoval 
viacero pracovných stretnutí na MsÚ.  
Pán predseda informoval o posune projektovej dokumentácie k Domu smútku, ktorá doznala 
zásadné zmeny, kvalitou sa veľmi posunula a je pred dokončením. Od posledného výboru 
mestskej časti sa konali tri zasadnutia Mestského zastupiteľstva, avšak ani jedno nebolo 
ukončené v riadnom rokovacom čase. Predmetom rokovania bolo hlavne prijatie rozpočtových 
opatrení a prijatie úveru. Plánovanou veľkou investíciou do mestskej časti je rekonštrukcia 
budovy bývalej ZŠ na ul. Pod Katrušou pre potreby MŠ v Horných Krškanoch. Financovanie 
výstavby škôlky ja naviazané na externé zdroje a rozpočet mesta (úver).  Spory v MZ v tejto 
veci súvisia hlavne s výškou investície (cca 2,6 milióna €)  a rozsahom prác v tomto objekte. 
Projekt je v súčasnosti upravovaný aj pre potreby verejnosti, vytvorením klubových priestorov 
cca v ¼ objektu. 
 
 
K bodu 2) Došlá pošta na VMČ  
 

1) Odbor dopravy – odpoveď na pripomienku týkajúcu sa výstavby autobusových 
prístreškov. Odpoveď:  Odbor dopravy nemá v rozpočte položku na výstavbu 
autobusových prístreškov. Zároveň nie je ani náplňou Odboru dopravy výstavba 
prístreškov, resp. iná stavebná činnosť. Požiadavku je nutné posunúť na  Odbor 
investičnej výstavby a rozvoja. Odbor dopravy môže jedine v prípadných budúcich 
koncepčných materiáloch mesta, či projektoch zapracovať návrh doplnenia prístreškov 
aj do týchto lokalít. Odhadované hrubé náklady na realizáciu na uvedených piatich 
lokalitách by mohli byť cca 80tis.€. 
VMČ berie informáciu na vedomie a žiada presmerovať požiadavku na euroAWK, spol. 
s.r.o 
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2) Odbor investičnej výstavby a rozvoja – odpovede na pripomienky: 1. Investičná akcia 

„Rozšírenie verejného osvetlenia na cintoríne v H. Krškanoch„ je v procese verejného 
obstarávania. 2. Investičná akcia „ SO chodníka Novozámocká 102-106 „ je v procese 
verejného obstarávania. 
VMČ berie informáciu na vedomie  
 

3) Stredisko mestských služieb – odpoveď na pripomienky. Stredisko mestských služieb 
postúpilo pripomienku týkajúcu sa opravy otočenej dodatkovej tabule k DZ hlavná 
cesta pred križovatkou Novozámocká x Staromlynská na Regionálnu správu a údržbu 
Nitra, a.s., keďže zvislé dopravné značenie je súčasťou Novozámockej ulice, ktorá je 
v ich správe.   

 
K bodu 3) požiadavky a pripomienky členov VMČ a rôzne 
 
Podnety a požiadavky členov VMČ sú konkretizované v pokynoch pre organizačný odbor – 
požiadavky. 
 
Pokyny pre organizačný odbor – požiadavky 
 
Na rokovaní Výboru mestskej časti č. 1 predniesli zúčastnení rôzne pripomienky, ktoré budú 
posunuté na odbory Mestského úradu. 
 
Odbor dopravy 
VMČ žiada zabezpečiť 
- urgovať opravu najviac poškodených úsekov  štátnej cesty I/64 
- urgovať vybudovanie prechodu pre chodcov pri čerpacej stanici Slovnaft v smere do 

mesta. V okolí čerpacej stanice je zvýšená frekvencia peších a v nedávnej minulosti prišlo 
aj k  zrážke seniora s autom 

- premiestnenie prechodu pre chodcov na ulici Novozámocká pri č. d. 48 smerom na Nové 
Zámky 

- informáciu v akom stave je riešenie opravy železničného priecestia pri Ferone 
- informáciu v akom stave je zjednosmernenie  časti Lieskovej ulice Na Priehon - Látečkovej 
- vypracovať návrh riešenia situácie s parkovaním pri MŠ a ZŠ Novozámocká v spolupráci 

s odborom školstva, mládeže a športu.  Na vyznačených parkovacích miestach pred 
školou parkujú zamestnanci školy a tým pádom už nie je miesto na parkovanie pre 
rodičov. Návrhom je riešiť vzniknutú situáciu s riaditeľkou školy a zriadenie parkoviska 
resp.,  vyznačenie  parkovacích miest v areáli školy pre zamestnancov   

- opakovane žiadame prehodnotenie umiestnenia dopravnej značky týkajúcej sa 
parkovania pri bankomate Jasplastik, z dôvodu opakovaných pokút zo strany Mestskej 
polície 

- urgovať umiestnenie schváleného DZ v lokalitách Bočná a Na Priehon v časti od Sikarskej 
- zabezpečiť vybudovanie spomaľovacieho  zariadenia na Dvorčanskú ul. pri č.d. 10  

a Roľnícku č.d.  75 
- podať trestné oznámenie na majiteľa, alebo správcu št. cesty I/64, poprípade  využiť iný 

právny prostriedok na zvýšenie nespokojnosti za neplnenie si povinností pri spravovaní 
cudzieho majetku. Reklamácia na poškodené časti I/64 je trvalo podávaná zo strany VMČ  
od r.2015! 

 
Odbor majetku 
VMČ žiada zabezpečiť 
- vyzvať euroAWK na umiestnenie autobusových prístreškov aj na zastávky v MČ Krškany 
- informáciu v akom stave sú žiadosti VMČ o nadobudnutie pozemku v správe SPF na 

Roľníckej ulici medzi č.d. 61 a 65 
- informáciu v akom stave je žiadosť VMČ o prevedenie časti potrubia vodovodnej prípojky 

smer Orechov dvor, do majetku ZsVS a.s. 
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Odbor životného prostredia 
VMČ žiada zabezpečiť 
- podanie podnetu na policajné prešetrenie nekonania majiteľa prevádzky Enviro 

v súvislosti s pretrvávajúcim nezabezpečením prevádzky proti ulietavaniu plastov 
a znečisťovaniu okolitej prírody v bývalom Kovoplaste (oproti konečnej autobusu na 
Dvorčanskej ul.) 

- vyzvať ŽSR a.s na zabezpečenie vyčistenia pozemkov vedľa trate v úseku Biovetská, 
Látečkovej. Hlavne dažďového kanála, ktorý v prípade prívalových dažďov môže spôsobiť 
lokálnu záplavu 
 

Mestská polícia 
VMČ žiada zabezpečiť 
- vyzvanie majiteľa na odstránenie autovrakov na parkovisku pri Kovoplaste na Dvorčanskej 

ul. a následné dosledovanie odstránenia, keďže  po autovrakoch zostávajú olejové škvrny  
- preverenie majiteľa dlhodobo odparkovaného bieleho auta zn. range rover a vyriešiť jeho 

odtiahnutie/premiestnenie 
 
Stredisko mestských služieb 
VMČ žiada zabezpečiť 
- opravu  poškodeného chodníka / výjazdu z parkoviska pri potravinách COOP Jednota SD  

v Horných Krškanoch na  Novozámockej ul. Poškodený chodník robí autám vážne 
problémy pri výjazde z parkoviska 

- urgovať vyčistenie chodníka na Novozámockej ul. od kruhového objazdu Bonul po 
Transmotel ABC  

- vyčistenie všetkých chodníkov v celej MČ č.1 od prerastajúcej buriny, hlavne pri 
obrubníkoch a ohradách priľahlých nehnuteľností 

- pokosenie a vyčistenie priľahlých pozemkov v križovatke Latečkovej  x 1. Mája 
- vyčistenie priľahlých mestských pozemkov pri budove bývalej jedálne Elitex 
- doplnenie VO  - svietidlo na ul. Jabloňovú pri č.d. 50 

 
Odbor investičnej výstavby a rozvoja 
VMČ žiada zabezpečiť 
- informáciu o stave projektu opravy chodníka Zlievarenská a ulice Pod Katrušou  
- informáciu o stave opravy cesty Medzi vodami (oprava ulice za druhým mostom). Na 

oprave cesty sa má záujem finančne podieľať aj pán Žitný, Adivit s.r.o 
 

TIC Nitra 
VMČ žiada zabezpečiť 
- zhodnotenie možnosti presunu betónovej skruže pri COOP Jednota SD na Novozámockej 

ul., z dôvodu tienenia výhľadu autám vychádzajúcim z parkoviska na novú pozíciu po 
vypílenom strome - chodník pri ZŠ Novozámocká 

 
K bodu 4) Záver   

V závere zasadnutia VMČ predseda poďakoval prítomným za aktívnu účasť na 
zasadnutí a všetkých pozval na najbližšiu aktivitu, ktorá sa bude konať dňa 14.júna 2025 so 
začiatkom o 18tej hodine. Podujatie s podporou mesta Nitra organizuje OZ Krškany 2020  pod 
názvom Keď si ja zaspievam.  Podujatie  je prvým ročníkom osláv pri príležitosti Dňa otcov v 
Krškanoch. Hostia budú mať možnosť vypočuť si krásne ľudové piesne z troch rôznych  
regiónov Slovenska.  V programe vystúpia tri mužské spevácke skupiny  „Mojmír“ 
z Mojmíroviec,  „Chotár“ z Hornej Súče  a  „Chlopi z Heľpy“. 
Pán predseda zasadnutie VMČ následne ukončil.  
 
V Nitre dňa  03.06. 2025 
           v.r. 
                                      
                                                                                                           Ing. Miroslav Gut  
                  predseda VMČ č. 1                                                                         
Zapísala:   v.r. 
Mgr. Andrea Oravcová  
sekretárka VMČ č. 1 


